

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 981b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe relieved by release of teenagers in South Ossetia, Georgia

Statement by Micheline Calmy-Rey, Head of the Federal Department of Foreign Affairs of Switzerland, Chairperson of the Committee of Ministers of the Council of Europe

Strasbourg, 21.12.2009 - "I am relieved to hear of the release of three Georgian teenagers who were detained in Tskhinvali by the *de facto* authorities in the Georgian region of South Ossetia. I express my gratitude to Thomas Hammarberg, Commissioner for Human Rights of the Council of Europe, for the efforts he undertook with a view to reaching this positive outcome.

I call on all parties concerned to make certain that all other persons detained in similar circumstances are released, that the fate of missing persons is clarified and that no such situations ever arise again. Human rights – and the rights of children in particular – must be fully protected in the areas affected by the conflict."

Le Conseil de l'Europe rassuré par la libération des adolescents en Ossétie du Sud, Géorgie

Déclaration de Micheline Calmy-Rey, Cheffe du Département Fédéral des Affaires Etrangères de la Suisse, Présidente du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 21.12.2009 : «Je suis rassurée d'apprendre la libération de trois mineurs géorgiens qui restaient détenus à Tskhinvali par les autorités de fait dans la région géorgienne d'Ossétie du Sud. Je suis reconnaissante à Thomas Hammarberg, Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe, pour les efforts qu'il a déployés en vue de parvenir à ce dénouement positif.

J'appelle toutes les parties concernées à s'assurer que toutes les personnes détenues dans des conditions similaires soient libérées, que le sort des personnes disparues soit éclairci et que de telles situations ne se reproduisent plus. Les droits de l'homme – et les droits des enfants en particulier – doivent être pleinement respectés dans les zones affectées par le conflit. »

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.